



Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

PRESS RELEASE

November 8th, 2012

18 Educational and Civil Facilities in Bethlehem and Hebron Governorates are Adapted for the Handicapped Funded by the Government of Japan

Today, Mr. Matsuura Junya, Japan's Ambassador for the Palestinian Affairs and the Representative of Japan to the PA, attended the opening ceremony of the project for "Enhancing the Communal Support for Physically Disabled People in Bethlehem and Hebron Governorates", in the presence of the Director of Bethlehem Governorate, Mr. Fouad Salem and Mr. Andreh Batarseh, YMCA General Secretary, in addition to representatives from local authorities and institutions.

The project was funded by the Government of Japan in February 2012, through its Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP) and implemented by the East Jerusalem YMCA Rehabilitation Program (EJYMCA-RP).

With the fund of USD 112,220, and under the responsibility of EJYMCA- RP, total 18 educational and civil facilities in Bethlehem and Hebron Governorates were adapted for the handicapped to eliminate physical obstacles preventing their free access to basic services and activities in the society, such as stairs at a public school entrance. Therefore, EJYMCA-RP built new lavatories for the handicapped, remodeled some of the existing, built new ramps and put handrails. In parallel, a 6-month awareness program, covered by the Japanese fund, were also implemented in the same 18 facilities to raise the awareness of the people in the community about the rights of disabled people and promote the sustainable communal movement to integrate them into the society.

Since the inception of Japan's Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP) in Palestine, Japan has provided funding assistance to more than 320 projects with a total value of approximately USD 23 million. It is worth mentioning that GGP projects have been formulated in collaboration with the Palestinian Authority through MoPAD since 2010.

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp



A handicapped man using the ramp and handrails newly built at the entrance of Bethlehem Sports & Youth Directorate

2012/11/08

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

بيان صحفي

تهئية 18 مبنى من المرافق المدنية والتعليمية لذوي الاحتياجات الخاصة المعاقين في محافظتي بيت لحم والخليل بتمويل من حكومة اليابان

اليوم، قام السيد ماتسورا جونيا، سفير اليابان للشؤون الفلسطينية وممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية، بحضور حفل افتتاح مشروع " تعزيز الدعم المجتمعي للأشخاص ذوي الإعاقات الجسدية في محافظة بيت لحم والخليل" وذلك بحضور مدير محافظة بيت لحم، السيد محمد طه والسيد فؤاد سالم، والسيد أندريه بطارسه، السكرتير العام لجمعية الشبان المسيحيين، بالإضافة الى عدد من ممثلي المؤسسات والسلطات المحلية.

تم تمويل هذا المشروع من حكومة اليابان في شباط 2012 بمبلغ قيمته 112220 دولار، من خلال منح المساعدات للمشاريع الأهلية والأمن الإنساني (GGP) وتنفيذ جمعية الشبان المسيحيين في القدس الشرقية - برنامج التأهيل. حيث تم تهئية 18 مبنى من المرافق التعليمية والمدنية في محافظتي بيت لحم والخليل لاستخدام ذوي الاحتياجات الخاصة بازالة العقبات التي تمنع الأشخاص المعوقين من الوصول بحرية الى الخدمات الأساسية والأنشطة في المجتمع، كوجود الدرج على مدخل مدرسة عامة. لذلك، قامت جمعية الشبان المسيحيين في القدس الشرقية - برنامج التأهيل ببناء وحدات صحية جديدة للمعاقين، وإعادة تصميم بعض الوحدات القائمة، وبناء الأسطح (شاحط) المائلة والدرابزين. وبنفس الوقت تم تنفيذ نشاطات توعوية لمدة ستة أشهر في المرافق المستهدفة لتعزيز الوعي المجتمعي حول حقوق الأشخاص المعاقين لدمجهم في المجتمع.

منذ بداية منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الإنساني (GGP) في فلسطين، قدمت اليابان المساعدات المالية لأكثر من 320 مشروع بلغت قيمتهم الاجمالية ما يقارب من 23 مليون دولار. ويجدر بالذكر بان المشاريع الأهلية والأمن الإنساني تتم صياغتها بالتعاون مع السلطة الفلسطينية من خلال وزارة التخطيط والتنمية الادارية منذ عام 2010.